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PROTOKÓŁ NR LXXIV/74/2023 
sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 19 grudnia 2023 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 
 
Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 
Obecnych 18 radnych (na 21 ogółem). 
 
Proponowany porządek obrad. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXXIV/74/2023. 
4. Uchwalenie budżetu miasta Mikołowa na 2024 rok, w tym: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej oraz opinii RIO, 
b) odczytanie opinii komisji Rady Miejskiej, 
c) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii komisji oraz wniosków radnych, 
d) dyskusja nad projektem budżetu, 
e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2041, 
f) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenie budżetu Miasta na rok 2024. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie na 2023 rok, 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2041, 
c) wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, 
d) zasad sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 

szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 
użytkowników wieczystych, 

e) wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości położonej w Mikołowie przy 
ul. Pszczyńskiej, 

f) zasad zwrotu wydatków za udzielenie pomocy w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

g) podwyższenia kwoty kryteriów dochodowych uprawniających do zasiłku celowego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

h) zatwierdzenia aktualizacji wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Inżynierii Miejskiej Sp. z o.o. w Mikołowie na 
lata 2022-2026, 

i) zmiany uchwały nr LIV/524/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 5 kwietnia 2022 r. 
w sprawie zakresu pomocy świadczonej obywatelom Ukrainy przez Gminę Mikołów. 

6. Przyjęcie planów pracy Rady Miejskiej i komisji na 2024 rok. 
7. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
8. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 
11. Wolne głosy. 
 
Do pkt 1 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przywitał radnych, burmistrza i jego zastępców, 
pracowników Urzędu, przedstawicieli jednostek pomocniczych, wszystkich uczestników 
posiedzenia oraz mieszkańców. Otworzył sesję. Komendantka ZHP Hufca Ziemi Mikołowskiej 
Monika Tajs, tradycyjnie już, przekazała na ręce przedstawicieli Rady Miejskiej i burmistrza 
Światełko Pokoju oraz w imieniu harcerzy złożyła wszystkim życzenia świąteczno-noworoczne. 
 
Następnie wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poprosił zebranych o uczczenie minutą ciszy 
dwóch zmarłych byłych radnych Rady Miejskiej Mikołowa: 
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- śp. pana Henryka Manderę, który pełnił funkcję członka zarządu miasta w kadencji 1990-1994, 
a także reprezentował Mikołów jako kierowca wyścigowy i rajdowy, 
- oraz śp. pana Kazimierza Chwiałkowskiego, który pełnił funkcję wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w kadencji 2002-2006 i był również sołtysem Paniów od 1998 do 2006 roku. 
 
Nastąpiła minuta ciszy. 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że na sali obecnych jest 18 radnych, 
przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska, radna Aneta Esnekier i radny Adam 
Zawiszowski zgłaszali swoją nieobecność spowodowaną chorobą. Stwierdził prawomocność. 
 
Do pkt 2 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przedstawił proponowany porządek obrad. 
 
Następnie głos zabrał sekretarz miasta Jakub Jarząbek, który z upoważnienia Burmistrza, zgłosił 
następujące propozycje zmian: 
- wnieść do porządku obrad projekt uchwały nr 145/2023 w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok 
(2) i oznaczyć go literą B, 
- znieść z porządku obrad projekt uchwały nr 136/2023 na druku oznaczonym literą D w sprawie 
zasad sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 
szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych, 
- znieść z porządku obrad projekt uchwały nr 140/2023 na druku oznaczonym literą H w sprawie 
zatwierdzenia aktualizacji wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i kanalizacyjnych Zakładu Inżynierii Miejskiej Sp. z o.o. w Mikołowie na lata 2022-2026. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do pkt 3 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przedstawił protokół z sesji nr LXXIII/73/2023 z dnia 
28 listopada 2023 roku. Poinformował, że do protokołu nie wniesiono uwag ani zmian. 
 
Protokół zostały przyjęty.  
 
Do pkt 4 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przystąpił do uchwalenia budżetu miasta Mikołowa na 
2024 rok. 
 
a) skarbnik miasta Danuta Jasińska-Gdaniec odczytała: 
- projekt uchwały nr 123/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Miasta na rok 2024 z naniesionymi 
autopoprawkami (projekt zaopiniowany przez komisje Rady Miejskiej), 
- uchwałę nr 4200/III/234/2023 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach z 4 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 
Mikołów projekcie uchwały budżetowej Miasta Mikołów na 2024 rok – opinia pozytywna, 
- uchwałę nr 4200/III/235/2023 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach z dnia 4 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 
w wysokości 2.542.937,49 zł przyjętego w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok Miasta 
Mikołów – opinia pozytywna. 
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b) przewodniczący komisji Rady Miejskiej kolejno odczytali opinie komisji do projektu budżetu 
miasta Mikołów na 2024 rok oraz wieloletniej prognozy finansowej lata 2024-2041. Wszystkie 
komisje pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał z autopoprawkami. 
 
c) burmistrz Stanisław Piechula podziękował za pozytywne opinie wszystkich komisji i zwrócił 
się do radnych z prośbą o uchwalenie budżetu w przedłożonej formie. 
 
d) nastąpiła dyskusja, w trakcie której radny Krzysztof Żur poruszył m.in. temat braku w budżecie 
na 2024 rok środków przewidzianych na inwestycje w Borowej Wsi. W tym kontekście 
przypomniał zapowiadaną przez zastępcę burmistrza Mateusza Handla budowę w sołectwie boiska 
ze sztuczną nawierzchnią. Poruszył również temat nieskończonego łącznika między ul. Malinową 
i ul. Piwną. 
 
Do poruszonych kwestii odnieśli się: burmistrz Stanisław Piechula, zastępca burmistrza Mateusz 
Handel, radny Remigiusz Kuś oraz radny Jarosław Sworzeń. 
 
Omówiono kwestie: 
- wybudowania w Borowej Wsi nowego przedszkola, które zostało oddane do użytku w 2023 roku, 
- sfinansowania inwestycji budowy nowego przedszkola, 
- dalszych planów i potrzebnych działań do zrealizowania zapowiadanej budowy boiska ze sztuczną 
nawierzchnią, 
- konieczności kierowania się w zarządzaniu miastem, w tym również przy tworzeniu budżetu, 
zasadą równomiernego rozwoju, 
- ilości potrzeb w całym mieście, ich szacowanych kosztów oraz konieczności uzyskania 
kompromisu w kwestii planowanych inwestycji i wydatków ze względu na ograniczone możliwości 
budżetowe. 
  
e) przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały nr 122/2023 w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2041 wraz z autopoprawką. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 3. 
Uchwała nr LXXIV/772/2023 została podjęta większością głosów. 
 
f) przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały nr 123/2023 w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta na rok 2024 wraz z autopoprawką. 
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 3. 
Uchwała nr LXXIV/773/2023 została podjęta większością głosów. 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik podziękował wszystkim zaangażowanym w pracę nad 
stworzeniem budżetu na 2024 rok. 
 
Burmistrz Stanisław Piechula podziękował zastępcy burmistrza Mateuszowi Handlowi, skarbnik 
miasta Danucie Jasińskiej-Gdaniec, naczelnik Wydziału Finansowego Renacie Kozłowskiej 
i wszystkim pracownikom Urzędu Miasta za to, że ten budżet powstał. 
 
Do pkt 5 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik kolejno przedstawił projekty uchwał w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie na 2023 rok 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1;  
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- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1;  
- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 
- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 2; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LXXIV/774/2023 została podjęta większością głosów.   
 

b) zmian w budżecie na 2023 rok (2) 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LXXIV/775/2023 została podjęta większością głosów.   
 

c) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Mikołowa na lata 2023-2041 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LXXIV/776/2023 została podjęta większością głosów.  
 

d) wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023  
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0.  
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  
Uchwała nr LXXIV/777/2023 została podjęta większością głosów.  
 

e) zasad sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 
szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 
użytkowników wieczystych – zdjęty z porządku obrad 
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f) wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości położonej w Mikołowie przy 
ul. Pszczyńskiej 

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 1, 
wstrzymało się 2.  
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LXXIV/778/2023 została podjęta większością głosów.  
 

g) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 
ewidencji zabytków znajdujących się na terenie gminy Mikołów – poprawiony druk 

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję RM nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
  
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  
Uchwała nr LXXIV/779/2023 została podjęta większością głosów.   
 

h) podwyższenia kwoty kryteriów dochodowych uprawniających do zasiłku celowego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXXIV/780/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

i) zatwierdzenia aktualizacji wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Inżynierii Miejskiej Sp. z o.o. w Mikołowie 
na lata 2022-2026 – wycofany z porządku obrad 

 
j) zmiany uchwały nr LIV/524/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 5 kwietnia 2022 r. 

w sprawie zakresu pomocy świadczonej obywatelom Ukrainy przez Gminę Mikołów 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
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Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXXIV/781/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 
Do pkt 6 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik przystąpił do przyjęcia planów pracy Rady Miejskiej 
i komisji na rok 2024. Poinformował, że 
- plany pracy komisji Rady Miejskiej na 2024 rok wpłynęły na ręce przewodniczącej Rady i były 
dostępne w materiałach sesyjnych. Zapytał, czy są jakieś uwagi do planów pracy komisji? – nie 
wniesiono zapytań ani uwag, 
- proponowany plan sesji na 2024 rok również był w materiałach sesyjnych. Stwierdził, 
że załączone plany są wytycznymi dla radnych, do których w każdym momencie można coś dodać, 
ewentualnie zmienić. Zapytał, czy są jakieś uwagi do planu sesji Rady Miejskiej? – nie wniesiono 
zapytań ani uwag. 
 
Ze względu na brak głosów przeciwnych wiceprzewodniczący RM Michał Rupik stwierdził, 
że plany pracy komisji Rady Miejskiej oraz plan sesji Rady Miejskiej Mikołowa na 2024 rok 
zostały przyjęte przez aklamację. 
 
Do pkt 7 
 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik poinformował, że do Rady Miejskiej Mikołowa 
wpłynęły: 
- prawomocne postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z dnia 16 października 
2023 r. w sprawie skargi na uchwałę nr XXVIII/416/2004 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 
30 listopada 2004 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
fragmentu miasta Mikołowa, 
- zawiadomienie Wojewody Śląskiego o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności w części uchwały nr LXXII/748/2023 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 
24 października 2023 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów lub 
akcji przez Burmistrza Mikołowa, 
- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego w sprawie stwierdzenia nieważności w części 
uchwały nr LXXII/748/2023 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 24 października 2023 r. w sprawie 
określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów lub akcji przez Burmistrza Mikołowa, 
- prośba Związku Zawodowego Celnicy PL o poparcie obywatelskiego projektu ustawy o Służbie 
Celno-Skarbowej oraz zmianie niektórych ustaw. 
 
Do pkt 8 
  
Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że: 
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało złożone,  
- wszystkie ważniejsze wydarzenia z okresu międzysesyjnego zamieszczone są w Informatorze, 
który przedłożył radnym i mieszkańcom. 
 
Do pkt 9 
 
Brak  
 
Do pkt 10 
 
Brak 
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Do pkt 11 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies ponownie odniosła się do tematu sygnalizowanego na ostatnim 
posiedzeniu Komisji RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta, czyli uciążliwej działalności i zatruwania 
powietrza przez firmę MYCIOK przy ul. Waryńskiego. Odniosła się również do kwestii odmowy 
przez Straż Miejską interwencji ze względu na to, że jest to przedsiębiorca, a nie osoba prywatna. 
Zwróciła się do Burmistrza Mikołowa z prośbą o wypracowanie procedur, aby mieszkańcy, 
którzy płacą podatki mieli jakiekolwiek wsparcie instytucjonalne w takiej sytuacji. Przedstawiła 
stanowisko, że Straż Miejska ma obowiązek podjęcia interwencji w sytuacji podejrzenia naruszenia 
prawa, (zapisów tzw. uchwały antysmogowej Sejmiku Województwa Śląskiego, ustawy o ochronie 
środowiska) również w kontekście walki o czyste powietrze. Stwierdziła, że nie jest w tej sytuacji 
istotne, czy Straż Miejska może ukarać, ale może pomóc mieszkańcom sporządzając notatkę, 
dowód w dalszej procedurze. 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel przypomniał, że zobligował się do tego, że Urząd Miasta 
przyjrzy się sprawie, w szczególności, że temat dotyczy, istotnej dla wszystkich kwestii, czystego 
powietrza. Zadeklarował, że zwoła w tej sprawie wszystkie osoby i jednostki zainteresowane 
i odpowiedzialne za ten proces i odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona. Podsumował, 
że temat jest ważny. 
 
Radny Krzysztof Żur odniósł się ponownie do poruszanej już kwestii budowy przedszkola 
w Borowej Wsi i stwierdził, że cieszy się z realizacji tej inwestycji. Poinformował, że walczył o to 
przedszkole 15 lat. Następnie zwrócił się z zapytaniem do burmistrza, czy są plany wprowadzenia 
dla mieszkańców Mikołowa podatku od deszczu? 
 
Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że nie ma planów wprowadzenia w Mikołowie 
podatku od deszczu. 

 
Radna Grażyna Ostafin zwróciła się do burmistrza z prośbą o montaż tabliczek czy znaków 
informujących o tym, gdzie znajduje się Jadłodzielnia. 
 
Radna Ewa Chmielorz złożyła wszystkim mieszkańcom życzenia zdrowych, spokojnych świąt 
Bożego Narodzenia oraz szczęśliwego Nowego Roku. 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies, w imieniu całego klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość oraz 
radnego Krzysztofa Żur, przyłączyła się do życzeń. 
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, wiceprzewodniczący 
RM Michał Rupik podziękował za udział w obradach i zamknął sesję.  
 
Obrady zakończono o godz. 1730. 
Na tym protokół zakończono.  
 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  
– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 
 
 
Protokołowała: Wiceprzewodniczący  
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Katarzyna Pustułka 
  Michał Rupik 


